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Uw kenmerk -

Geachte heer, mevrouw, 

Op 23 juli 2013 hebben wij u schriftelijk geinformeerd over het aanpassen 
van het subsidiestelsel voor sportverenigingen (raadsbrief met kenmerk OS 
13.3821528). Wij informeren u in deze brief over de opiossingen die wij 
hebben vastgesteld voor de overschrij dingen van het subsidiebudget gebruik 
sportaccommodaties. 

Subsidiestelsel voor sportverenigingen 
Het aanpassen van het huidige subsidiestelsel is nodig omdat het hiervoor 
beschikbare budget subsidies gebruik sportaccommodaties jaarlijks wordt 
overvraagd. Van deze overschrij ding is uw raad onder meer via de begroting 
2013 en de raadsbrieven van 11 oktober 2012 (met kenmerk OS 12.3237459) 
en 23 juli 2013 op de hoogte gebracht. Aangezien de huidige regeling geen 
subsidieplafond kent, zijn wij genoodzaakt alle aanvragen te honoreren. Er is 
in 2008 voor een open einde regeling gekozen om alle stadjers in staat te 
stellen een sport te kunnen beoefenen. Met ingang van het seizoen 2015-2016 
pakken wij het probleem van overschrijding van het subsidiebudget 
structureel aan. 

Voor het seizoen 2014-2015 verwachten wij een overschrijding van ongeveer 
230 duizend euro. Dit was in 2011 nog 75 duizend euro. In het verleden 
vingen wij de jaarlijkse overschrijding op binnen de budgetten van de sector 
sport. 
Het aanpassen van het stelsel heeft dan ook vooral tot doel de kosten van de 
subsidieregeling beheersbaar te maken. 
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Oorzaken overschrijding 
Het structureel overschrijden van het budget subsidies gebruik 
sportaccommodaties vanaf 2011 heeft een aantal oorzaken, te weten: 

1. tot en met 2011 was er sprake van een onderbesteding van het 
subsidiebudget met gemiddeld 125 duizend euro per jaar. Bij Turap 3 
2011 is het beschikbare subsidiebudget dan ook met dit bedrag 
verlaagd. Niet wetende dat in de jaren daama het budget juist 
overvraagd zou worden; 

2. in juni 2011 is er in het kader van de bezuinigingen 2011-2014 53 
duizend euro bezuinigd op het subsidiebudget basis- en jeugdsport; 

3. in 2012 is er een extra tariefsverhoging doorgevoerd als gevolg van 
een verhoging van de onroerendezaakbelasting (ozb); 

4. in de loop der jaren is het aantal aanvragen toegenomen en is ook het 
aantal sportaccommodaties uitgebreid. 

Vanaf 2011 is het budget subsidies gebruik sportaccommodaties in totaal met 
178 duizend euro afgenomen. Ook is het subsidiebudget basis- en jeugdsport 
als gevolg van de generieke korting van tien procent per 1 januari 2014 met 
65 duizend euro verlaagd. 

Terugkijkend zijn vooral de bezuinigingen onder punt 1 en 2 niet verstandig 
geweest met het oog op het toenemende aantal subsidieaanvragen. Wij waren 
in de veronderstelling dat de gereserveerde middelen voldoende zouden zijn 
om deze bezuinigingen op te vangen. Dat blijkt nu dus niet het geval te zijn. 
Dit vraagt om een herbezinning van het subsidiestelsel, door bijvoorbeeld de 
samenwerking tussen sportverenigingen te stimuleren en daarmee kosten te 
besparen. 

Gesprek met sportverenigingen 
Op 28 januari j . l . zijn wij hierover met de sportverenigingen in gesprek 
gegaan. Hierbij waren zeventig bestuursleden van sportverenigingen, de 
adviescommissie voor de sport en een vertegenwoordiging van uw raad 
aanwezig. 
Een van de constateringen tijdens de discussieavond was dat het huidige 
subsidiestelsel niet voldoet. Het budget wordt jaarlijks overschreden en de 
sportverenigingen ervaren het stelsel als het onnodig rondpompen van geld. 
Zij zien liever een eenvoudiger stelsel dat minder belastend is voor de 
verenigingen en waarin de huur en de subsidie niet langer gekoppeld zijn. 
Tevens werd opgemerkt dat er geen beleid is hoe wij als gemeente omgaan 
met dure en goedkope sporten, bijvoorbeeld ijshockey en voetbal. Tot slot 
gaven veel sportverenigingen aan dat het extra belonen van maatschappelijke 
activiteiten niet altijd in de vorm van een subsidie hoeft, maar dat dit ook kan 
door het ondersteunen van het verenigingsleven of een gericht aanbod op het 
gebied van deskundigheidsbevordering. 
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Toekomstige subsidieregeling en tussenoplossing 2014 en 2015 
De uitkomsten van de discussieavond nemen wij mee bij het ontwikkelen van 
een toekomstige regeling voor sportverenigingen. Uitgangspunt hierbij is 
eenvoud voor de sportvereniging. 
Wij gaan hierover nog in 2014 opnieuw met de sportverenigingen in gesprek. 
Hierbij nemen wij onder meer het vereenvoudigen van het tarieven- en 
subsidiestelsel mee, de vraag om beleid voor dure en goedkope sporten en de 
manier waarop wij verenigingen kunnen stimuleren om maatschappelijke 
activiteiten te ontplooien. 
Definitieve besluitvorming over de nieuwe regeling inclusief een 
inspraakverslag kan uw raad begin 2015 tegemoet zien, ruim voor aanvang 
van het nieuwe sportseizoen per 1 augustus 2015 

Overschrijding 2014 
Voor de overschrijding ad 230 duizend euro in 2014 kan uw raad een 
raadsbesluit tegemoet zien waarin wij uw raad vragen deze overschrijding 
incidenteel ten laste te brengen van de AER. Wij zien geen mogelijldieden om 
deze overschrijding binnen de reguliere budgetten op te lossen. 

Overschrijding 2015 
Ook in 2015 is een overschrijding van minimaal hetzelfde bedrag te 
verwachten. We kiezen er voor dit knelpunt in de sportsector zelf op te 
vangen. Wij willen dit niet ten koste laten gaan van de sportvoorzieningen. In 
plaats van voorzieningen te sluiten of te beperken, hebben wij de dekking van 
de overschrijding gezocht in het verhogen van de huurtarieven. 

Wij denken deze overschrijding te kunnen dekken uit een tariefsverhoging 
van 11% voor de verhuur van accommodaties aan sportverenigingen. Dit 
levert circa 170 duizend euro op. Voor de overige 60 duizend euro 
verstrekken wij gedurende een seizoen geen subsidies voor investeringen, 
onderhoud, geldleningen en aanschaf duurzame sportmaterialen. Dit is in lijn 
met de accommodatienota. 

In de praktijk betekent een tariefsverhoging van 11% een verhoging van 22% 
van de nettohuur die sportverenigingen moeten betalen. Dit heeft te maken 
met het niet-subsidiabele karakter van de tariefsverhoging, waardoor de 
huursubsidie die die sportverenigingen krijgen niet met hetzelfde percentage 
meestijgt. 
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Sportverenigingen krijgen acht weken de gelegenheid om schriftelijk en/of 
mondeling hun zienswijze op de tariefsverhoging in te dienen. Ook geven wij 
ze daarin de mogelijldieid om binnen hun bedrijfsvoering altematieve 
voorstellen aan de dragen voor de tariefsverhoging. Met deze zienswijzen 
krijgen wij informatie over het effect van de tariefsverhoging, of 
sportverenigingen in staat zijn deze verhoging op te vangen, op welke wijze 
zij dit doen en of er alternatieven zijn voor de tariefsverhoging binnen de 
verenigingen zelf. 

Op basis van de zienswijzen nemen wij in September 2014 een besluit over de 
tariefsverhoging en de hiervoor noodzakelijke aanpassing van de Nadere 
Regels. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

ĝemeester, 
(Ruud) Vreeman 

de secretaris, 
drs. P.J.L.M. (Peter) Teesink 


